
 

 

ACTA CONSELL MUNICIPAL DE GENT GRAN 

Número sessió: 04/17 

Caràcter: Ordinari 

Data: 27 d’octubre  de 2017 

Hora: 10 h  

Lloc: Centre cívic de Gatassa 

 

Hi assisteixen: 

Nom entitat/organització/institució Càrrec dins del consell 

Regidor de Sanitat, Salut, Consum i Gent Gran Activa President 

Associació de malalts de Parkinson Vocal 

Sindicat UGT- pensionistes i jubilats Vocal 

Associació de Gent Gran Jaume Terradas Vocal 

Associació Gent Gran del Parc Vocal 

Associació Gent Gran La Gatassa Vocal 

Associació de Gent Gran de Molins Vocal 

Associació de Gent Gran de Cerdanyola Vocal 

Associació de Gent Gran de Cirera Vocal 

Associació de Gent Gran de la Llàntia Vocal 

Associació Familiars Alzheimer Maresme Vocal 

Residència Geriàtrica Can Boada Vocal 

Moviment Educatiu del Maresme Vocal 

Grup municipal PSC-CP Vocal 

Grup municipal CUP-PA Vocal 

Associació de Veïns de Pla d’en Boet – El Rengle Vocal 

Comissió de la memòria històrica de la gent gran Vocal  

Comissió de cultura de la gent gran Vocal  

Comissió de qualitat de vida de la gent gran Vocal 

Sindicat CCOO Vallès Oriental-Maresme Vocal 

Associació de Gent Gran de l’Havana Vocal 

Il·lustre Col·legi d’Advocats de Mataró Vocal  

Associació de veïns les Santes-Escorxador Vocal  

Residència El Mirador Vocal 

Residència ICASS de Mataró Vocal 

Tècnica del Servei d’Igualtat i Ciutadania. Gent Gran Activa Secretaria 
 

També hi assisteixen:  

Coordinadora del servei de dinamització dels Casals de Gent Gran Convidada 

Cap de Servei d’Igualtat i Ciutadania Convidada 
 

 



 

S’excusen: 

Nom entitat/organització/institució 

Cáritas Interparroquial de Mataró 

Associació de Gent Gran Rocafonda-El Palau 

Comissió de ràdio i mitjans de comunicació 

Creu Roja 

ABS Cirera-Molins-Consorci Sanitari Maresme  

Aules Sènior de Mataró 

CAP Mataró3. Institut Català de la Salut 

Associació de Gent Gran de Pla d’en Boet 

Grup Municipal CIU 

Associació de Jubilats i Pensionistes del Maresme-UDP 

Grup municipal PP 

Grup municipal PxC 

Residència Geriàtrica Laia 

 

No hi assisteixen: 

Nom entitat/organització/institució 

Grup municipal VOLEMataró 

Grup municipal C’s 

Grup municipal ERC-MES-AM 

Associació de veïns Mataro Centre 

Casal de Gent Gran Mataró Jaume Terradas 

Associació veïns Mataró Centre 

 
Ordre del dia: 

 

1. Aprovació, si s’escau, de  l’acta de la darrera sessió. 

2. Presentació del funcionament i propostes del arbrat viari. 

3. Informació sobre les  propostes d’actuacions pels pressupostos participatius 2018. 

4. Nomenar dos membres del consell de Gent Gran al consell de Ciutat. 

5. Nomenar un membre del consell de Gent Gran al consell de Benestar Social. 

6. Informar del nomenament d’un  membre del consell de Gent Gran al Consell  

Municipal d’Igualtat dona-home. 

7. Valoració de la quarta mostra d’entitats de la gent gran. 

8. Estat del projecte Ciutats Amigues de la Gent Gran de l’OMS. 

9. Valoració de les diferents comissions de treball del consell. 



 

10. Precs i preguntes. 

 

 

1. S’aprova l’acta de la darrera sessió. 

2. Es presenta al Cap de Secció de Jardineria del Servei d’Espais Públics per explicar el 

Pla director de l’arbrat viari de Mataró. Explica que actualment a Mataró tenim uns 

25.000 arbres i que aquest Pla té quatre apartats que regulen el com s’han de plantar, 

quan, quina espècie és la millor, i el com s’han de mantenir i conservar. 

Explica que per la replantada i la poda no han tingut el pressupost necessari per 

portar-ho a terme durant aquests anys, i que ara tenen un ajut econòmic i podran fer 

una plantada d’uns 1000 arbres durant un cicle de tres anys. 

També comenta que cada any es moren entre 150 i 180 arbres tant per la sequera, 

com pel canvi climàtic, plagues, etc. 

Aquest any es podaran uns 2700 arbres i explica que els tractaments fisiosanitaris es 

mira que no siguin químics.  

El representant de l’Associació de gent gran de l’Havana pregunta perquè no es veuen 

gaires arbres com són els Oms que estan plantats a l’avinguda Maresme. Se li 

contesta que aquests arbres no es poden plantar a les voreres necessiten terra i també 

tenen plagues.  

El representant de l’Associació de gent gran de Molins explica que tenim moltes 

voreres aixecades per les arrels dels arbres un exemple a la ronda Sant Oleguer. Se li 

explica que té raó i que una qüestió que ja han arreglat i que abans va ser una error, és 

el tema del reg automàtic i que ara quan planten arbres es posa una peça de plàstic 

perquè les arrels vagin cap a baix i no facin el tema d’aixecar la vorera.  

El representant de Comissions Obreres explica que a la plaça Canyamars els arbres 

plantats fan una cola i embruten els voltants, se li contesta que el servei en té 

coneixement que són til·lers i és la seva melassa.  

El representant de l’Associació del Parc explica que hi ha una arrel d’un pi que 

s’hauria de treure perquè és perillós per a les persones, se li explica que es mirarà, 

però que si es fa hi ha perill que es mori l’arbre, es mirarà si es pot tapar.  

El representant de l’Associació del Parkinson pregunta si tenen algun pla pel tema del 

parc Forestal ja que molts pins s’estan morint, se li contesta que és per un problema 

de falta de pluja i que els arbres es debiliten i llavors les plagues els maten. El servei 

està eliminant els morts i els tractaments son molt difícils. 

3. Canviem l’ordre dels punts de dia degut a que el regidor ha de marxar abans. Per tant 

passem a anomenar dues persones del Consell Municipal de la Gent Gran al Consell 

de Ciutat. 

Les dues persones que s’ofereixen per anar al Consell de Ciutat són: 

La Encarna Siles, representant en el Consell Municipal de la Gent Gran per 

l’Associació de gent gran de Cirera. 

En Francisco Carneros, representant en el Consell Municipal de la Gent Gran per 

CCOO. 



 

4. Es demana un voluntari del Consell per anar al Consell Municipal de Benestar Social 

S’ofereix l’Andrés González, representant en el Consell Municipal de la Gent Gran 

per l’Associació de gent gran de Molins. 

 

5. S’informa de la confirmació del  nomenament d’un  membre del Consell Municipal 

de la Gent Gran al Consell Municipal d’Igualtat dona-home. Aquesta persona és la M. 

Neus Julià representant en el Consell Municipal de la Gent Gran d’Aules Sènior. 

6. Passem a explicar la informació sobre les propostes d’actuacions pels pressupostos 

participatius del 2018. 

S’explica que la fase de les propostes va ser entre els dies 22 de maig i 27 de juny en 

la qual la ciutadania i els Consells Municipals de participació podien fer 2 propostes 

als pressupostos participatius, aquests són els resultats: 

• propostes realitzades pels consells municipals: 40 

• propostes realitzades per la ciutadania: 108 

• total propostes realitzades: 148 

Després d’una primera valoració tècnica, d’acord amb els criteris previstos en aquest 

procés, es van descartar 40 propostes. Amb aquestes propostes descartades el nombre 

total de propostes de la ciutadania que passen a la fase de suports és de 68. 

Realitzada la fase de suport entre els dies 30 de juny al 14 de juliol en la qual els 

ciutadans/es majors de 16 anys empadronats a Mataró podien donar un màxim de 5 

suports a les propostes de la ciutadania, aquests són els resultats: 

• propostes que han superat els 125 suports: 3 (3 de 10 possibles) 

Amb aquests resultats les propostes que passen a la fase de valoració és de 43 (40 dels 

consells municipals i 3 de la ciutadania) 

I ara toca la següent fase: votació (del 27 de novembre al 14 de desembre): 

Valorades i prioritzades les propostes, es podrà decidir, sobre un total de 12 propostes, 

quines són les que consideren que s’han d’incorporar al Pressupost municipal de l’any 

2018. Es podran escollir tantes propostes com es vulgui, sempre i quan la suma dels 

seus imports no superi els 500.000 euros. 

La participació es farà a través de la plataforma www.decidimmataro.cat que permetrà 

proposar, consultar, votar i disposar en tot moment d’informació actualitzada sobre el 

procés. Durant dues tardes es podrà anar a dos casals de gent gran a votar, més 

endavant ja direm dates concretes. 

 

7. Valoració de la Mostra d’entitats de la gent gran 

Exposem les propostes fetes pels membres del consell: 



 

• Proposen de poder canviar les dates pel tema de la pluja i per tenir més llum a l’hora 

d’acabar la mostra a les vuit del vespre 

• Mirar que aquest acte no es solapi amb altres actes de ciutat 

• Falta fer més activitats a dalt de l’escenari 

• La part tècnica de l’escenari i l’equip de so va estar molt bé 

• Convidar als pobles del Maresme a venir, fer difusió comarcal 

• Coordinar dies internacionals, ja que al octubre n’hi han que es podrien treballar 

conjuntament 

• Treballar temes d’intergeneracionalitat durant la mostra 

La representant del grup municipal de la CUP pregunta si dels objectius proposats a la 

mostra s’ha fet avaluació i si és bona. 

Se li contesta que la mostra té dos objectius, un de coneixença entre els participants de 

la mostra i aquest és valora com a aconseguit i l’altre és fer difusió a la ciutat de la feina 

fets per les entitats que formaven part de la mostra, aquest encara s’ha de fer l’avaluació 

i veure si s’ha complert. 

També comenta que creu que faltaven entitats del voluntariat durant la mostra, i que 

hauria d’haver-hi més relació amb les associacions de veïns i les associacions de gent 

gran. 

 

8. S’explica l’estat del projecte de Ciutats Amigues amb la gent gran, actualment estem 

adherits a l’OMS i com a servei començarem a iniciar el procés de diagnosi amb 

grups focals, ho farem amb l’ajuda de la Diputació de Barcelona, que ens ofereix una 

consultora per poder fer tot aquest procés. 

9. Es fa la valoració de les cinc comissions de treball, amb els objectius treballats i la 

valoració d’aquests, i amb la relació dels membres de cada comissió. 

• Comissió de qualitat de vida 

• Comissió de memòria històrica 

• Comissió de cultura 

• Comissió de ràdio i mitjans de comunicació 

• Coordinadora (xarxa de casals) 

 

10.  Precs i preguntes 

La representant de la CUP explica un recurs per poder utilitzar per a la gent gran. 

Aquest recurs és de la lectura fàcil, hi ha una entitat que treballa aquest concepte 

sobretot en documentació legal i de notari, bancs, empreses de consum, webs..... 

El representant de l’Associació del Parkinson proposa treballar més amb la gent jove i 

fer més intergeneracionals. Se li contesta que estem fent varis intergeneracionals i en 

aquests moments en tenim set de demanats. 

Pregunta si hi ha grups de lectura per a la gent gran i se l’informa que hi ha diversos 

grups. 

 

 
 



 

 

Acords i compromisos: 
 

1. Aprovació de l’acta de la darrera sessió. 

2. Nomenament dels dos membres al consell de Ciutat 

3. Nomenament d’un membre al consell municipal de Benestar Social 

 

 

 

 

 

No hi ha més preguntes. 

 

Sense més temes a tractar es tanca la sessió a les 12h 

 

La secretaria 

 

 

 

Carla Mulet i Matas 

 

Mataró, a 27 d’octubre  de 2017. 

 

Documents lliurats a la sessió o enviats per correu electrònic: 

1. Convocatòria 

2. Acta de la darrera sessió. 

 

 

 

 


